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Jak pokračují započaté práce?

Hlavní investiční akce „Rekonstrukce kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána“ pokračuje dle harmonogramu. Je postavena základní část kaple a dokončuje 
se věž. Uvnitř jsou provedeny izolace a zabetonování podlah a provádí se vyzdívka klenby. Ke kapli je přiveden přívod elektrické energie a optický 
kabel pro kamerový systém. Vše nasvědčuje tomu, že bude  realizace dokončena do konce letošního roku. Rada města zadala zpracování projektové 
dokumentace na ozelenění návrší a úpravu okolí kaple.

Druhou akcí bylo dokončení prací na úpravě parku na Horním náměstí. Stavební práce jsou dokončeny, zbývá osadit lavičky  
a dětské prvky a park může sloužit občanům k oddychu.
Ve sportovním areálu se připravuje oplocení ze strany od Těmic a vedle toho bude vybudován chodník pro napojení na stezku 
zdraví. 
Byly zahájeny práce na rekonstrukci kanalizace v ulici Na Salajce a Úkolky. Práce by měly být dokončeny během 3 měsíců, následně 
budou vybudovány nové komunikace. 
Provádí se závěrečné práce v areálu psího útulku, v druhé polovině roku by měl být přemístěn z areálu Kasáren k lesu.
Pracuje se na řadě projektů, z nich nejdůležitější je multifunkční hala, dále pak cyklostezka Bzenec – Olšovec – Přívoz a projekty na 

opravy místních komunikací. 
Ve 3. čtvrtletí chceme zahájit vybudování kanalizace v ulici Rumunská a další investice a opravy, které jsou v plánu roku 2017. Finanční prostředky na 
veškeré akce máme připraveny.

Děkuji za rozhovor

Na slovíčko s panem starostou...



Svátek 
matek 
2017

Jako každý rok, i letos se naše škola připojila k  oslavám Svátku 
matek. Nejenom maminky se sešly ve čtvrtek 11. května 2017 na 
Kulturním domě ve Bzenci, aby zhlédly vystoupení, které s  jejich 
dětmi připravily paní učitelky.
Slavnostní odpoledne zahájil pěvecký sbor při základní škole, který 
si pod vedením Mgr. V. Stašové připravil krásné vícehlasé skladby 
doprovázené hrou na klavír a zobcovou flétnu. Dále vystoupila 
děvčata z kroužků aerobiku a mažoretek, která pilně trénovala spo-
lu s PaedDr. M. Kosířovou, Mgr. M. Březíkovou a Mgr. K. Těthalovou, 
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jako hosté vystoupili členové kroužku stepu při ZUŠ, nechyběl 
samozřejmě soubor Marijánek vedený L. Hacarovou a L. Hartma-
novou,  doprovázený cimbálovou muzikou. Mezi jednotlivými  
hudebními čísly přednesli své texty recitátoři – vítězové školního 
kola recitační soutěže.
Věřím, že jsme touto akcí nejen popřáli maminkám a babičkám 
k  jejich svátku, ale také ukázali, jak šikovné máme ve škole děti  
(a také paní učitelky, které se jim věnují).

PhDr. Ilona Tranžíková, Ph.D.



strukce vodovodu B 2-2“ na pozemcích parc.č. 179/1, 316/1, 
352, 206/1 a 206/3 v  k.ú. Bzenec, a to za jednorázovou úplatu  
2 500,- Kč včetně DPH.

- Vybudování betonového oplocení sportovního areálu (u fot-
balového hřiště) firmou RS BETON s.r.o. (Šardice 765) za cenu 
198  880,46 Kč včetně DPH. Provedení oboustranně štípaný  
kámen.

• Jmenuje:
- Pana Ing. Jaromíra Celnera  do funkce vedoucího stavebního  

úřadu s nástupem od 01. 04. 2017. 

Z usnesení z  53. schůze Rady města Bzence 
konané dne 20.04.2017
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:  
- průbězích kontrolních dnů stavby „Obnova kaple Sv. Floriána“ – 

dle plánovaného harmonogramu
- otevírání a zapečetění pokladniček na sbírku obnovy kaple  

Sv. Floriána
- pracovní schůzce a zahajovacích pracích stavby „vybudování 

chodníků v parčíku na Horním náměstí“
- provedení kontroly Min. vnitra ČR dne 25.04.2017 – výkon samo-

statné působnosti svěřené orgánům města Bzenec
- schůzce starostů Veselí n. Mor. a Moravský Písek k možnému na-

vázaní cyklotras Bzenec – Mor. Písek – Veselí n. Mor. s tím, že měs-
to Bzenec nebude investovat fin. prostředky na cizím k. ú. pouze 
SMB p.o. bude umožněno provádět práce (sečení polních cest)  
na cizím k. ú. od ČOV Bzenec ve směru na Veselí n. Moravou. 

• Schvaluje:
- Povýšení stavu zaměstnanců zařazeného do MěÚ Bzenec na od-

boru sociálních věcí o 1 osobu/pracovní místo.
- Uzavření Smlouvy o možnosti provést stavbu na cizím pozem-

ku (dohoda s vlastníkem pozemku) mezi městem Bzenec a spol. 
Montáže Hapla, s.r.o. (Bzenec) na provedení stavby vodovodní 
přípojky na pozemcích parc.č. 5390/23 a 5390/25 v k.ú. Bzenec.

- Uzavření smlouvy s p. ing. Romanem Krejčířem (Brno) pro zabez-
pečení výkonu odborné rostlinářské činnosti (použití přípravků 
na ochranu rostlin) v období od 01.03. – 31.12.2017, a to za jed-
norázovou odměnu 1.000,- Kč.

- Prodloužení Smlouvy o nájmu lesního pozemku mezi městem 
Bzenec a Českomoravskou mysliveckou jednotou, z.s., Okresním 
mysliveckým spolkem Hodonín (Purkyňova 32, Hodonín), a to 
na dobu deseti let, tj. do 22.09.2026. Jedná se o pozemek par-
c.č. 5253/1 v k.ú. Bzenec za účelem provozování umělé nory pro  
výcvik a zkoušky loveckých psů.

• Nemá námitek:
- K projektové dokumentaci  „PODEPŘENÍ STÁVAJÍCÍHO MOSTU EV. 

Č. 54-017 V BZENCI“ , investorem je ŘSD ČR, závod Brno (Šumav-
ská 33, Brno). 

- K čerpání finančních prostředků na sanaci a rekultivaci pozem-
ků dotčených dobýváním v  dobývacím prostoru Vracov (etapa 
2017 - 2024), investorem je TVARBET MORAVIA, a.s. (Dolní Valy 4,  
Hodonín).

• Postupuje do zastupitelstva:
- Návrh Obecně závazné vyhlášky města Bzence č. 1/2017 k zabez-

pečení místních záležitostí veřejného pořádku na veřejných pro-
stranstvích, kterou se reguluje používání pyrotechniky.

- Bezúplatný převod pozemků z vlastnictví Jmk Brno do vlastnictví 
města Bzenec parc. č. 2510/5, 2510/8, 2510/6, 2510/7, 2510/36, 
4478/1, 4478/2 a část 1999 vše v k. ú. Bzenec.

Z usnesení z  51. schůze Rady města Bzence 
konané dne 06. 03. 2017
Rada města:

• Schvaluje:
- Uzavření smlouvy s  Jihomoravským krajem Brno (Žerotínovo 

nám. 449/3, Brno) o poskytnutí finanční podpory na poskytování 
sociálních služeb ve výši 536 800,- Kč pro Pečovatelskou službu 
Bzenec.

- Výsledky výběru dodavatele na akci „Bzenec park Horní náměs-
tí“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, tedy nabídky firmy 
COLAS CZ, a.s. (Ke Klíčovu 9, Praha 9) za cenu 381 180,- Kč včetně 
DPH. S touto firmou bude uzavřena smlouva o dílo.

- Výsledky výběru dodavatele na akci „Obnova zámeckého parku 
ve Bzenci II. etapa“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, 
tedy nabídky firmy Miroslav Horký (Bzenec) za celkovou cenu 
104 445,-Kč. S touto firmou bude uzavřena smlouva o dílo.

- Úpravy v  areálu budoucího psího útulku, které provede firma 
Stavby Juras s.r.o. (Bzenec) za cenu cca 60 000,-Kč. 

- Zakoupení časosběrné kamery a objektivu pro monitoring  
stavebních akcí města v ceně do 12 000,-Kč.

- Provedení opravy omítek a venkovní izolace v  budově č.p. 75  
na náměstí Svobody (bývalá prodejna obuvi Páč a květinářství 
Michal), a to firmou Stavby Juras s.r.o. (Bzenec) za cenu 59 875,86 
Kč včetně DPH.

- Zrušení komisního prodeje v Informačním centru města Bzenec.

Z usnesení z  52. schůze Rady města Bzence 
konané dne 27.03.2017
Rada města:

• Schvaluje:
- Účetní závěrku za rok 2016 příspěvkové organizace Základní ško-

la a mateřská škola Bzenec (Olšovská 1428, Bzenec) a převedení 
kladného hospodářského výsledku ve výši 74,70 Kč do rezervní-
ho fondu této organizace.

- Plán kontrol příspěvkových organizací, jejichž zřizovatelem je 
město Bzenec, na rok 2017 a plán kontrol u žadatelů a příjemců 
veřejných finančních prostředků na rok 2017.

- Uzavření Smlouvy (dohoda s vlastníkem pozemku) mezi městem 
Bzenec a firmou CETIN a.s. (Olšanská 2681/6, Praha) na provedení 
opravy telekomunikačního zařízení na pozemcích parc.č. 1199/1, 
1278/1 a 1331/1 vše v k.ú. Bzenec.

- Uzavření smlouvy o bezúplatném převodu majetku státu mezi 
Českou republikou – Ministerstvem práce a sociálních věcí (Na 
Poříčním právu 376/1, Praha 2) a městem Bzenec. Jedná se o pří-
strojové vybavení, které bylo dlouhodobě zapůjčeno MPSV měs-
tu Bzenec.

- Uzavření smlouvy o poskytování odborných knihovnických slu-
žeb mezi městem Hodonín (Masarykovo náměstí 53/1, Hodonín)  
a městem Bzenec. Předmětem smlouvy je mimo jiné i poraden-
ská a konzultační činnost pro knihovny, vzdělávání zaměstnanců 
základních knihoven, pořádání seminářů a porad apod.

- Uzavření smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcné-
ho břemene – služebnost inženýrské sítě mezi městem Bzenec  
a firmou Vodovody a kanalizace Hodonín, a.s. (Purkyňova 2933/2, 
Hodonín). Jedná se o stavbu „Bzenec – rekonstrukce výtlačného 
řadu“ na pozemku parc.č. 5578/3 v k.ú. Bzenec, a to za jednorázo-
vou úplatu 2 500,-Kč včetně DPH.

- Uzavření smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcné-
ho břemene – služebnost inženýrské sítě mezi městem Bzenec  
a firmou Vodovody a kanalizace Hodonín, a.s. (Purkyňova 2933/2, 
Hodonín). Jedná se o stavbu „Bzenec, ul. Zápotockého – rekon-
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Z usnesení z 14. zasedání Zastupitelstva města Bzence 
konaného dne 09.05.2017

• Schvaluje:
- Uzavření smlouvy o spolupráci mezi městem Bzenec a Chilským 

městem Isla De Maipo. Spolupráce by probíhala v rámci elektro-
nické komunikace a výměny projektů v oblasti činnosti mládeže 
a zkušeností samospráv.

- Přijetí OZV č. 1/20017  města – rozšíření akcí omezujících dobu 
nočního klidu. 

- Přijetí OZV č. 2/2017 města – omezení konzumace alkoholu na 
veřejném prostranství.

- Směny pozemků a jejich částí parcel. č.: 2510/5 (cca 304 m2), 
2510/8 (cca 617 m2), 5210/6 (cca 403 m2), 2510/7 (cca 17 m2), 
2510/36 (cca 76 m2), 4478/1 (část cca 305 m2), 4478/2 (část cca 
435 m2) a 1999 (část cca 60 m2) v majetku města Bzenec za části 
pozemku parcel. č. 2510/1 označené nově jako: 2510/33 (cca 396 
m2) a 2510/34 (cca 297 m2), část pozemku parcel. č. 2510/4 ozna-
čené nově jako: 2510/35 (cca 237 m2), 801 (cca 440 m2), 529/2 (cca 
258 m2), 5101/42 (cca 131 m2), 5101/44 (cca 12 m2), 1997 (cca 755 
m2), 2510/2 (cca 46 m2) a 2000 (cca 148 m2) v majetku Jihomorav-
ského kraje – vše v k. ú. Bzenec.  

- Účast města Bzenec na dražbě nemovitostí v k.ú. Bzenec uve-
dené ve dražební vyhlášce č. 856-DD/17 která je vypsaná a dra-
žebníkem je DRAŽEBNÍ SPOLEČNOST MORAVA s.r.o. Zlín. Dražba 
proběhne dne 18. 05. 2017 a jedná se o likvidaci majetku po ze-
snulém J. Zapletalovi. Zástupcem na dražbě za město Bzenec je 
zplnomocněn místostarosta Ing. Ivan Černý. (Max. výši nabídnuté 
částky za dražené nemovitosti mu bude sdělena radou města – ta 
je k tomu zastupitelstvem pověřena). 

- Tímto pověřuje radu města, aby ve vazbě na rozpočtové možnos-
ti města určila nejvyšší podání za obec v dražbě (dražba nemovi-
tostí v k.ú. Bzenec uvedených ve dražební vyhlášce č. 856-DD/17 
která je vypsaná a dražebníkem je DRAŽEBNÍ SPOLEČNOST  
MORAVA s.r.o. Zlín). 

Z usnesení z  54. schůze Rady města Bzence 
konané dne 09.05.2017
Rada města:

• Schvaluje:
- Přijetí dotace ze státního rozpočtu na výkon činnosti sociální 

práce na MěÚ ve Bzenci, sociální odbor, a to ve výši 505 012,- Kč. 
Dotaci poskytlo na základě žádosti města MPSV ze státního roz-
počtu.

- Přijetí dotace na realizaci projektu „Bzenecké vinobraní 2017“,  
a to ve výši 50 000,- Kč. Dotaci poskytl na základě žádosti města 
Vinařský fond (Žerotínovo náměstí 3, Brno).

- Zpracování akustické studie stavby „Víceúčelová sportovní hala 
Bzenec“ firmou EKOLA group, spol. s r.o. (Mistrovská 4, Praha 10) 
za cenu 45 400,- Kč bez DPH.

- Zakoupení 2 ks mobilních stánků s logem města Bzenec k využití 
při různých společenských a sportovních příležitostech.

- Rozšířený provoz Informačního centra v období letních prázdnin, 
ten bude zabezpečen brigádníkem.

• Postupuje do zastupitelstva:
- Návrh obecně závazné vyhlášky města Bzence č. 1/2017, kterou 

se doplňuje obecně závazná vyhláška města Bzence č. 4/2016,  
o nočním klidu.

- Návrh obecně závazné vyhlášky města Bzence č. 2/2017, kterou 
se zakazuje požívání alkoholických nápojů na vymezených veřej-
ných prostranstvích za účelem zabezpečení místních záležitostí 
veřejného pořádku.

Z usnesení z 13. zasedání Zastupitelstva města Bzence 
konaného dne 22.02.2017
Zastupitelstvo města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:   
- vypsání dalšího nabídkového kola na prodej areálu školy v ul.  

Těmická (nabídky je možno podat do 10. 03. 2017
- převedení částky 20 mil. Kč na spořící účet u Sberbank 
- uzavření smlouvy na pronájem sítě TKR na 10 let
- o návštěvě Chile a nabídce na spolupráci s městem Isla de Maipo
• Schvaluje:
- Upřesnění kompetencí rady k provádění rozpočtových opatření. 

Za rozpočtovou změnu se považuje jakákoliv změna údaje schvá-
leného rozpočtu. Nové rozpočtové opatření obsahuje všechny 
doposud realizované rozpočtové změny + jeho nově schválené 
úpravy. Rada města může schválit maximálně jedno rozpočtové 
opatření měsíčně (12 rozpočtových opatření v rámci roku). Na 
příjmové straně rozpočtu rada může provést změnu v případě, že 
se mění vztah k jinému rozpočtu (např. dotace, granty, příspěvky, 
dary přiznané v průběhu roku).

- Uzavření smlouvy o poskytnutí finanční podpory na poskytování 
soc. služeb mezi JMK Brno a městem Bzenec pro rok 2017. 1/3 

- Uzavření darovací smlouvy se spol. Vodovody a kanalizace Hodo-
nín a.s. na převod části kanalizace z majetku města Bzenec – vod-
ního díla „Kanalizačního potrubí o celkové délce 290,0 bm“ v uli-
cích Na Salajce a Úkolky ve Bzenci. Cena je stanovena znaleckým 
posudkem a činí 74.720,- Kč. 

- Odkoupení pozemků parcel. č. 5282/1 (trv. travní porost 697 m2), 
5282/2 (trv. travní porost 396m2) a 5283/2 (ost. plocha o vým. 
104 m2) v k.ú. Bzenec - pozemky v blízkosti plánovaného rybní-
ku v sousedství rybníku Stolařka. Cena 20,- Kč/m2 + město uhradí  
náklady spojené s převodem. 



V  předchozích zprávách jsem již uváděl, že dochází k  poklesu  
nápadu trestné činnosti na celém území ČR a z následujících dat je 
patrno, že tento trend se nevyhnul ani městu Bzenec.

I přes tato data je nutno uvést, že zůstaly zachovány stavy policistů 
na našem oddělení.  Je zde stále 21 policistů  a město Bzenec má 
stále dva územně odpovědné policisty, kteří mají více prostoru na 
to, aby se věnovali jednotlivým případům. I tím došlo k navýšení 
počtu objasněných případů v trestním řízení. V průměru si udržu-
jeme každoroční objasněnost kolem 60%, což nás řadí do popředí 
v rámci územního odboru Hodonín. V loňském roce jsme z 47 trest-
ných činů spáchaných ve Bzenci odložili z důvodu nezjištění osoby 
pachatele jen 9 případů. 
Abychom se jen nechválili, mrzí nás, že většina z těchto 9 věcí je 
majetkového charakteru. Jde o pět krádeží vloupáním do RD  
a jiných podnikatelských objektů a také krádeže jízdních kol. Tato 
trestná činnost se však bez všímavosti a pomoci občanů velmi těž-
ce objasňuje. Pokud již dojde k dopadení pachatele,  jde většinou  
o využití informací ze soukromých kamer občanů Bzence. Napří-
klad na základě takto získané informace byl zjištěn pachatel trojná-
sobného vloupání do místní prodejny.
Proto bychom uvítali rozšíření počtu kamer s  vyšším rozlišením, 
které dokáží zejména v  noci pořizovat kvalitní obrazový záznam 
a pomohly nám tím objasňovat případy vandalství či majetkové 
trestné činnosti, které občany vždy nejvíce trápí.

Další oblastí, kde by bylo vhodno užít toto technické řešení, jsou 
krádeže jízdních kol, ke kterým dochází v ZŠ, nádraží ČD či jiných 
místech ve městě s  vyšší četností odstavených kol. Jako příklad 
dobré praxe bych uvedl prostor pro kola u nádraží ČD ve Veselí nad 
Moravou, kde po umístnění stojanů pro jízdní kola pod nově in-
stalovanou kameru došlo téměř k potlačení této trestné činnosti.  
Nejen trestné činy trápí občany města, ale také přestupková jedná-
ní. Oproti předchozímu roku v roce 2016 došlo k nárůstu přestupků 
o 44 na celkových 634. Z toho 516 bylo řešeno v rámci blokového 
řízení (tedy vesměs přestupky na úseku bezpečnosti a plynulosti 
silničního provozu), 53 bylo po zjištění osoby pachatele oznáme-
no k projednání ke správním orgánům a 65 jsme odložili z důvodů 
nezjištění osoby pachatele, či jiného důvodu v přestupkovém jed-
nání pokračovat. Je tedy patrno, že i v rovině přestupkového jed-
nání je vyvíjeno stejné úsilí ke zjištění pachatele a objasněnost je  
kolem 50%. 
Ve Bzenci došlo ke snížení počtu zjištěných řidičů motorových 
vozidel, kteří svou činnost vykonávali pod vlivem alkoholu či jiné 
toxikomanie. Vzhledem k tomu, že četnost našich kontrol i počtu 
odsloužených hodin ve Bzenci je přibližně stejná, mám za to, že je 
to důsledek poctivé práce policistů v území města. 

Závěrem musím poděkovat za  spolupráci, zejména s vedením 
radnice, která tak jako předchozí roky je na vysoké a profesio-
nální úrovni. 

npor. Ing. Bc. Miroslav Šimek MBA
vedoucí oddělení

Zpráva o činnosti Policie ČR za rok 2016
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Rok 2011 2012 2013 2014 2015 2016

Trestných činů 96 87 85 89 56 47
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My, žáci 4. B třídy, jsme v rámci našeho Čtenářského klubu provedli 
svůj první průzkum v životě. U nás ve třídě máme moc rádi knihy. 
Zajímalo nás, jak se změnil vkus čtenářů od dob, kdy byli dětmi 
nejen naši rodiče, ale i prarodiče. A tak jsme nejdříve „vyzpovídali“ 
maminky, tatínky, babičky a dědečky, pak jsme se „otrkali“ u dospě-
láků u nás ve škole a mohli jsme vyrazit do bzeneckých ulic. Zpo-
čátku jsme se trošičku styděli, ale když jsme zjistili, že sami dotazo-
vaní se rádi zasní a zavzpomínají na dobu svého dětství moc rádi, 
rozběhli jsme se po bzeneckém náměstí a nikdo starší než my nám 
neunikl! Nejen že jsme sbírali a zapisovali data, ale také jsme došli  
k poznání, že ani v dnešní době není úplnou samozřejmostí gra-
motnost. Co to je, nám paní učitelka vysvětlila, když se nám jeden 
moc milý pán přiznal, že neumí číst ani psát. Dále jsme během na-
šeho „bádání“ museli s politováním uznat, že dnešní mládež nesdílí 
naši touhu po příbězích odehrávajících se na stránkách knih. 

Děti v družině velice rádi předvádí své taneční umění. Když přišly s nápadem na taneční odpole-
dne, rozhodli jsme se vyhlásit soutěž o nejlepší taneční číslo. Okamžitě začaly přípravy a zkoušky. 
A talenty se začaly projevovat. Děti si samy vybíraly hudbu, vymýšlely choreografii a organizovaly 
nácviky. Konečně přišlo odpoledne s názvem DRUŽINA MÁ TALENT. Vystupovaly skupinky i jed-
notlivci a všichni po právu sklidili obrovský potlesk. 

Ale vše nám vynahradili dříve narození oslovení, když nám poskytli 
své vzpomínky. Všechny informace jsme ve škole zpracovali. Moc 
jsme se při tom pobavili a musíme přiznat, že naše domněnky se 
potvrdily na „celé čáře“. Na nejvyšší příčce se umístila Honzíkova 
cesta (B. Říha). Druhé místo patří Robinsonu Crusoe ( D. Defoe), tře-
tí Babičce (B. Němcová) a v těsném závěsu jsou Kája Mařík (F. Háj) 
a Děti z Bullerbynu (A. Lindgrenová). O některých z těchto knih už 
jsme si ve škole povídali nebo četli ukázky. Babičku i Robinsona 
už máme dokonce přečtenou, i když v jednodušší verzi určené pro 
náš věk. Ale už teď se těšíme, až si sami přečteme nebo snad bude-
me číst našim dětem i zbývající tituly. Snad nám toto předsevzetí 
vydrží.
PS: Děkujeme všem, kteří se nás nezalekli a věnovali nám chviličku 
svého času.
Mgr. Klára Těthalová a žáci 4. B

Nejoblíbenější 
kniha mého dětství
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Poslední čtvrtletí školního roku je vždy také časem sportovních 
turnajů a soutěží mezi jednotlivými školami. I letos tomu nebylo 
jinak. V  dubnu jsme uspořádali v  naší tělocvičně okrskové kolo 
turnaje ve vybíjené. Obě naše družstva, jak chlapci, tak děvčata, 
byla úspěšná a vybojovala postup do okresního kola. Ani zde se 
v  silné konkurenci neztratila. Chlapci vybojovali celkové druhé 
místo a také děvčata skončila na stupních vítězů, když obsadila 
místo třetí.
V  atletických soutěžích proběhla dvě sportovní klání. Žáci  
a žákyně I. stupně zdárně prošli až do krajského kola ve Štafe-
tovém poháru. Pro žáky II. stupně je organizována každoročně 
okresní soutěž „Pohár rozhlasu“  v  atletice.  Ve dvou květno-
vých dnech soutěžili žáci a žákyně mnoha škol okresu Hodonín  
v  různých atletických disciplínách. Ani zde se naše družstva  
neztratila a umístila se v polovině mezi všemi  startujícími. 

Školní SPoRt
Mladší děvčata obsadila 6. místo z 13 škol, mladší chlapci 7. místo 
z 11 škol, starší děvčata 7. místo z 13 škol a starší chlapci 9. místo 
z  16 škol. Přestože se jedná o soutěž družstev, byly hodnoceny 
i individuální výkony. Získali jsme celkově tři bronzové medaile: 
v  běhu na 60m mladších dívek Nikola Gottfriedová, ve skoku 
vysokém starších dívek Alice Jakšová a bronzová byla i štafeta  
na 4 x 60m mladších dívek.
Rozběhl se i Mc´ Donalds cup ve fotbale. Chlapci ze 4. až 5. roční-
ku hráli svůj okrskový turnaj ve Strážnici. Po dvou výhrách, jedné 
remíze a jedné prohře obsadili 3. místo. Chlapci z 1. až 3. roční-
ku svůj okrsek v Ratíškovicích vyhráli a postoupili do okresního 
kola v Hroznové Lhotě. Zde bohužel na své soupeře nestačili a po  
penaltovém rozstřelu skončili na šestém místě.
Všem žákům i jejich učitelům patří velký dík za vzornou reprezen-
taci školy i města.

Mgr. Bc. Jiří Adamec



Také v letošním školním roce proběhla v bzenecké základní ško-
le akce s názvem Večer s Andersenem. Je obdobou známé Noci 
s Andersenem, kterou v roce 2000 vymyslely knihovnice z uher-
skohradišťské knihovny a která se od té doby rozšířila do mno-
ha knihoven a škol po celé naší republice i v zahraničí. Anderse-
novské akce se konají vždy v dubnu – na počest výročí narození 
dánského pohádkáře Hanse Christiana Andersena (1805 – 1875). 
Letošní ročník byl navíc celorepublikově zaměřen na známý čes-
ký komiks Čtyřlístek, a tak se část našeho odpoledne nesla nejen 
v pohádkovém, ale i komiksovém duchu. 
V  pátek 21. dubna se odpoledne sešli ve škole žáci 5. tříd, aby 
mohli číst, poslouchat, soutěžit…Byli rozděleni do šesti družstev, 
obcházeli jednotlivá stanoviště, plnili úkoly, poslouchali úryvky 
z knih, zhlédli dvě prezentace. Na posledním stanovišti je čekal 
test, který prověřil, jak byli pozorní po celou dobu soutěže. A než 

ráda bych vám představila náš domeček ve Bzenci, který sídlí v budově bývalých kasáren, na adrese Olšovská 500, Bzenec. Naše čin-
nost zde probíhá od října 2016, 2 x týdně se schází ve školičce maminky s dětmi a školní děti navštěvují 4 zájmové kroužky. Probíhají-

cí činnost a spoustu fotografií  najdete zde: 
facebook: Dům dětí a mládeže veselí nad Moravou-Bzenec

Již teď je pro děti připraven předběžný harmonogram zájmových kroužků na příští školní rok 2017/2018, které budou probíhat tak 
jako v tomto školním roce

 
Po- Školička, Sportík, Tvoření (Bzenec)
St - Školička, Vaření, Zvídálek (Bzenec)

Čt - Minikroužek, Záhady přírody, Pohybové hry (Bzenec) 

Také budeme pokračovat v pravidelném nocování na domečku, protože si tuto akci akci děti velice oblíbily a myslím, že rodiče nako-
nec také. Mohou se přihlašovat i děti, které nenavštěvují naše kroužky.

A ještě máme volná místa na příměstském táboře!!!
Tábor s názvem ŠIKULA bude probíhat od 24. 8. do 28. 8. 2017. 

Je určen pro děti od 7 do 12 let. Každý den budeme dělat něco jiného: vyrobíme si něco užitečného, pojedeme na výlet, naučíme se 
připravit si něco na zub…

Bližší informace dostanete na níže uvedených kontaktech
Pedagog VČ a kontaktní osoba:  

Blanka Vaníčková 
tel.: 777 118 166

email: bzenec.ddmveseli@seznam.cz 
facebook: Dům dětí a mládeže veselí nad Moravou-Bzenec 

Večer s Andersenem 2017

Vážení rodiče, milé děti

porota sečetla body, plnily děti poslední – bonusový – úkol: do-
staly masky jednotlivých postav Čtyřlístku a připravovaly si scén-
ku inspirovanou právě touto veselou čtveřicí.
Následovalo vyhlášení nejlepších družstev, předání knižních od-
měn i dalších hodnotných cen, nechybělo malé občerstvení pro 
všechny soutěžící.
Tímto bych chtěla poděkovat paní A. Zimkové, pracovnici MK Ky-
jov, která akci připravila a přijela nám ji pomoci zrealizovat, SRPŠ 
při ZŠ Bzenec za pomoc (p. V. Křivánkové, J. Kaudlové, A. Korva-
sové) a za finanční příspěvek, bývalé knihovnici p. V. Šišákové, 
paním učitelkám (I. Kunické, I. Jochové, T. Bártkové, M. Julínkové, 
p. asistence A. Goliášové…), které strávily páteční odpoledne a 
večer spolu se svými žáky a pohádkami H. Ch. Andersena. 

PhDr. Ilona Tranžíková, Ph.D.
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30. duben nám přímo nabídl téma pro poslední díl našeho projektu. Druháci celý týden vyráběli čarodějnici, kterou věnovali  
na akci Pálení čarodějnic v zámeckém parku ve Bzenci. Na poslední odpoledne jsme si připravili prezentaci o čarodějnicích  

a jejich lektvarech. Potom jsme se do vaření kouzelných elixírů pustili. Každý elixír má svou barvu a své zaklínadlo. Uvařili jsme 
nápoj pro zdraví, na moudrost, proti zapomínání a na přátelství. Největší zájem byl o červený elixír lásky. 

Tak uvidíme, jestli na nás bude jejich kouzlo fungovat.   

Mgr. L. Sotolářová, vedoucí ŠD



V našem dlouhodobém projektu jsme tentokrát hledali záhadná 
místa v Česku. A našli jsme jich hned několik. Co jsme společně 
objevili?
Menhiry jsou kamenné sochy. Nacházejí se na celém světě. Nej-
vyšší u nás je Kamenný pastýř a můžete ho vidět v obci Klobouky. 
Další jsou potom Zakletý mnich, Baba a Zkamenělý slouha. Ke 
každému se váže nějaká zajímavá pověst. 
Veřejová skála je branou do legendární hory Blaník. I ona má svou 
pověst, která nás moc zaujala. 
Hrad Trosky je známý, ale jeho podzemí je pro všechny záhadou. 

Pro děti z  prvních tříd byl při-
praven další díl dlouhodobého 
projektu s  názvem ZÁHADNÉ 
BYTOSTI. Seznámili jsme se 
s  nadpozemsky krásnými ví-
lami a rusalkami i s  ošklivými 
divoženkami. Nejvíce záhadný 
nám připadal Yetti a jednooký 
Kyklop. Roztomilí a nezbed-
ní se nám zdáli skřítci. Moc se 
nám líbili bílí jednorožci, které 
známe z pohádek a bájí.
Po prezentaci byly pro děti 
připraveny úkoly. Nejdříve 
skládaly rozstříhaný obrázek, 
potom lepily vatu a kmín na 
obrázek Yettiho, takže vypadal 
jako chlupatý. Nakonec vytvá-
řely záhadné obrázky pomocí 
barev a vody. 
Odpoledne se všem moc líbilo.

Mgr. Ludmila Sotolářová, 
vedoucí ŠD

DIVY, ZÁHADY, tAJEMStVí 

ZÁHADnÉ BYtoStI

Je docela možné, že ukrývá poklad loupeživých rytířů.
Čertova skála získala svůj název díky stavbě mostu, který budo-
val sám čert. Nikdy ale nebyl dokončen a čert sázku prohrál.
Poslední a nejzáhadnější místo v  Česku se nachází ve Znojmě.  
Je to podzemní bludiště chodeb, které měří 27 kilometrů. 
Na závěr prezentace byl připraven úkol pro děti. Pomocí indicií 
hledaly záhadné postavy ukryté na obrázku. Odpoledne se vyda-
řilo a my máme další tipy, kam se vydat na výlet.  

Mgr. Ludmila Sotolářová, vedoucí ŠD
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Letos poprvé byl termín zápisu do 
prvních tříd stanoven (v  souladu 
se školským zákonem) na měsíc 
duben. V  naší škole se uskutečnil 
ve dnech 4. a 5. dubna.
Zápisem byly pověřeny učitelky 
Mgr. Tamara Bártková a Mgr. Ivan-
ka Jochová. Na organizaci celého 
zápisu se však podílely i ostatní 
vyučující z celého  I. stupně a po-
mohly i některé učitelky z II. stup-
ně. Zapisovalo se tady celkem ve 
čtyřech třídách, takže rodiče ani 
děti  nemuseli dlouho čekat.
Celkem se do školy dostavilo  
66 dětí, z toho 14 dětí bylo již po 
odkladu povinné školní docházky 
z  minulého roku. V  době uzávěr-
ky tohoto zpravodaje požádalo 
o odklad 14 dětí. Z  toho vyplý-
vá, že by 1. září mohlo nastoupit  
52 dětí  do dvou prvních tříd. Pro-
tože současná legislativa umož-
ňuje zákonnému zástupci podat 
žádost o odklad až do 31. května 
příslušného kalendářního roku, 
nemusí být počet přijatých žáků 
ještě úplný.

Mgr. Bc. Jiří Adamec 

Zápis 
do první třídy
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Vítání jara
V  neděli 2. dubna se v  prostorách Kulturního domu ve Bzenci 
uskutečnil další  ročník Vítání jara – výstavy ručních prací a řeme-
sel spojené s dílničkami a doprovodným programem.
Prostory KD vyzdobené velikonočními dekoracemi a výrobky 
žáků ze ZŠ ve Bzenci přivítaly tentokrát na 600 návštěvníků a vy-
stavující zaplnili oba sály i vestibul. V  doprovodném programu 
vystoupily  děti z mateřských škol ze Bzence, soubor Lipinka z Vra-
cova, žáci ZUŠ Bzenec a ZUŠ Vracov, pěvecký sbor ZŠ Šmoulové, 
Marijánek a soubor písní a tanců Bzenčan. Členky SRPŠ připravily 
skvělé občerstvení (ke kterému přispěly svými sladkými dary p. B. 
Popelková a p. J. Uherková, za což jim děkujeme) a společně strá-
vené nedělní odpoledne uteklo velmi rychle. Peníze, které jsme 
získali na dobrovolném vstupném, budou použity ve prospěch 
žáků z místní ZŠ. 

Děti pomáhají dětem 
V  loňském roce se prodejem výrobků žáků ze ZŠ ve Bzenci na 
jarní a vánoční výstavě a příspěvky od dárců podařilo získat 
13.000,- Kč. V minulých letech takto získané prostředky poslouži-
ly na nákup věcí, které zpříjemnily pobyt v nemocnicích v našem 
kraji dětem i jejich rodičům, kteří zde museli pobývat. Jednalo se 
o dětské a infekční oddělení Nemocnice Kyjov, onkologii Fakultní 
dětské nemocnice a nyní padla volba na dětskou část popáleni-
nového oddělení v Brně Bohunicích. Oddělení prošlo v loňském 
roce rozsáhlou rekonstrukcí a za vybrané peníze bylo možné po-
řídit kombinaci skříněk a vyklápěcího přebalovacího pultu, které 
jsou vyrobené na míru a  podle potřeb malých pacientů a jejich 
rodičů (viz fotografie). Dárkový certifikát umístěný na tomto  
oddělení bude připomínat, že máme ve Bzenci šikovné  
a nesobecké děti , které jsou ochotné pomáhat těm, kteří se ocitli 
v náročné životní situaci.

Za výbor SRPŠ při ZŠ ve Bzenci, Mgr. Alexandra Korvasová

Jarní akce SRPŠ při ZŠ ve Bzenci
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PRODEJ STAVEBNÍCH PARCEL
Stavební parcely katastr Bzenec, kompletně zasíťované. Informace na tel.: 602 795 765



Vážení rodiče, děti a pravidelní – možná i budoucí - strávníci naší 
školní restaurace,

blíží se konec školního roku a s  ním bude za námi i roční obdo-
bí fungování nového typu stravování v bzenecké základní škole, 
které od 1.9.2016 poskytuje firma SCOLAREST, zařízení školního 
stravování, spol. s r.o. Občas narazím na to, že jak rodiče, tak děti  
a případně i jiní zákazníci, nemají všechny informace k  našemu 
fungování, tak mi dovolte, abych Vám je prostřednictvím „Bzenec-
kého zpravodaje“ v kostce zprostředkovala. 
Firma „SCOLAREST“ patří do skupiny „COMPASS GROUP“, kterou 
jste někteří možná dříve zaznamenali pod jménem „EUREST“. Jedná 
o společnost, která je komplexním dodavatelem gastronomických 
služeb. Jedním z typu služeb, které nabízí, je právě školní stravová-
ní, které vychází z principu fungování restaurace a dává zákazníko-
vi (jak dítěti, studentovi, či dospělému) možnost výběru z několika 
jídel.
Naše školní restaurace „SCOLAREST“ je otevřena v  pracovní dny,  
a to od 10:30 do 14:00, přičemž od 10:30 do 11:30 je otevřena pro 
veřejnost a od 11:30 do 14:00 pro žáky a zaměstnance základní 
školy.
Jídelna nabízí výběr ze tří hlavních jídel, polévky a (pro děti zdar-
ma) z doplňků stravy, tzv. školního programu (ovoce, zelenina, sa-
lát, moučník, apod.). K  jídlu je také k dispozici pití, kdy i zde mají 
strávníci na výběr ze sladké či neslazené varianty. Dále nabízíme 
doplňkový prodej, kde jsou k dokoupení saláty, ovoce, moučníky, 
mléčné výrobky, apod.
Jídelní lístek je sestaven plně v souladu s platnou legislativou pro 
tento typ zařízení. Při jeho tvorbě dbáme na pestrost a nutriční 
vyváženost, kdy konečné menu vychází z pokynů nutričního tera-
peuta a hlavního technologa společnosti „COMPASS GROUP“.
Školní restaurace „SCOLAREST“ umožňuje především bezobjed-
návkový systém, což znamená, že lze jídlo vybrat až přímo na místě 
v den oběda. Zde bych ale byla ráda, aby zákazníci pochopili, že 
není možné garantovat všem až do 14:00 tento kompletní výběr. 
Někdy se může stát, že v 13:30 budou v nabídce již jen dva druhy 
hlavního jídla.To se odvíjí od počtu strávníků, kteří ten den přišli. 
Mohu Vám sdělit, že mezi jednotlivými dny máme někdy rozdíl 
v  počtu odebraných jídel i cca 50, což pak může ovlivnit koneč-
nou nabídku na konci výdejní doby. Proto bych chtěla všem žákům 
a dospělým strávníkům doporučit možnost rezervace jídla, které 
preferujete, a to na webu „www.mujscolarest.cz“. Přístup na tento 
web dostali zákazníci na začátku školního roku. Pokud by se našel 
někdo, kdo ho nemá, případně ztratil informace, není problém vše 
obnovit, či vytvořit znovu. Na tomto webu máte také možnost vi-
dět jídelní lístek na celý týden. 
Každý přihlášený zákazník má vytvořen svůj účet, který si pravi-
delně dobíjí penězi, ať už bezhotovostně (bankovním převodem), 
nebo nabitím přímo v pokladně. Při vytvoření účtu si zákazník pro-
najme „ČIP“, který využívá podobně jako např. bankovní kartu pro 
bezhotovostní platbu, tedy při každém odběru jídla se pouze při-
hlásí na pokladně a obsluha mu odečte hotovost dle odebraného 

strana 13

sortimentu. Zde mi dovolte připomenout rodičům, že musí pra-
videlně kontrolovat množství financí na kontě, jelikož se denně 
stává, že i přes upozornění přijde dítě na oběd a nemá na účtu 
dostatek peněz. Tuto situaci vždy nějak vyřešíme, aby dítě nebylo 
bez jídla, ale jsou to následně zbytečné komplikace. 
Nově jsme vytvořili facebookovou stránku pro naši jídelnu, kde 
je jídelní lístek také umístěn a navíc jsou zde každý den vkládá-
ny fotografie nabízených jídel v aktuálním dnu. Všichni mají tedy 
možnost zhruba od 10:15 vidět, co je ten den v nabídce, a mají 
možnost o přestávce přijít či poslat „sms“ nebo zavolat na telefon 
vedoucí jídelny a jídlo si dodatečně zarezervovat.
Facebook „scolarest bzenec“ jsme vytvořili, abychom veřejnosti 
přiblížili typy jídel, která nabízíme. Také bychom se tímto způso-
bem rádi přiblížili více Vám, našim zákazníkům. Máte zde mož-
nost nám napsat Vaše připomínky, dotazy, náměty, apod. Rodiče 
mohou pravidelně sledovat typy jídel, které jejich děti mají mož-
nost si vybrat. Budeme rádi, pokud budete stránky sdílet a stane-
te se jejich součástí, abychom společně dosáhli Vaší maximální 
spokojenosti.
Do služeb, které můžeme nabídnout, patří poskytnutí jídel ex-
terním strávníkům. V  současné době dodáváme jídlo do domu 
s pečovatelskou službou v Bzenci, ale také lidem, kteří si pro jídlo 
chodí přímo do naší restaurace. Vzhledem k tomu, že naše kapa-
city kuchyně nejsou ještě naplněny, je možnost nabídnout u nás 
stravování soukromým osobám přímo v  naší jídelně, případně 
spolupráci firmám, kdy podmínky fungování bychom řešili indi-
viduálně, dle požadavků zákazníka.
Dalším nabízeným produktem naší restaurace je příprava sou-
kromých akcí, cateringů, ať už s  realizací ve školní restauraci či 
s  odběrem mimo jídelnu. Zde se neřídíme pracovním týdnem, 
ale můžeme spolupráci nabídnout i o víkendu, ve svátky, apod. 
Stačí, když nám předáte Vaše požadavky a my Vám vypracujeme 
nabídku i s kalkulací a ostatními podrobnostmi.
V nadcházejícím období bychom chtěli připravit nabídku svači-
nek, které bude možnost si zakoupit před začátkem vyučování, 
případně o přestávce. Svačinky budou připraveny plně v souladu 
s  platnou legislativou, tzv. „pamlskovou“ vyhláškou. Budou zde 
v  nabídce např. obložené bulky, saláty, ovoce, mléčné výrobky, 
apod. Podrobnosti zajištění „bufetu“ Vám budou včas sděleny.
Je také dobré, abyste dostali informaci o tom, že v rámci ČR pro-
bíhá projekt „Obědy pro děti“, který má zajistit stravování pro 
děti, jejichž rodiče si nemohou dovolit hradit dítěti školní obě-
dy. V  současné době probíhá příprava systému na školní rok 
2017/2018, aby i město Bzenec mohlo svým občanům tuto mož-
nost nabídnout.
Pevně věřím, že jsem Vám naši školní restauraci „SCOLAREST“  
o kousek víc přiblížila. Věřte, že pracujeme s každou připomínkou 
či podnětem, ať už pozitivní či negativní. Vše je využito k neustá-
lému zlepšování. Za dobu ročního fungování jsme měli několikrát 
kontrolu z KHS a nikdy nebyl shledán žádný závažný problém či 
nedostatek. Provoz je vždy hodnocen jako čistý a v  souladu 
s předpisy. 

Za kolektiv školní jídelny „SCOLAREST“ bych Vám chtěla poděko-
vat za dosavadní projevenou přízeň, kritikům za jejich připomín-
ky a těšíme se na nové strávníky.

Za kolektiv školní jídelny „SCOLAREST“ Bzenec, 
vedoucí Miroslava Kožuchová

Kontakt
mail: ZR.8410@scolarest.cz
telefon: +420 731 438 154
facebook: scolarest bzenec



Každoročně vyhlašuje MŠMT soutěžní klání různých hudebních 
nástrojů, kde mezi sebou soutěží žáci základních uměleckých 
škol. Soutěž má několik kol – školní, okresní, krajské a ústřední 
(celostátní). Vítězové jednotlivých kol zpravidla postupují do kola 
vyššího. V tomto školním roce přišly na řadu tyto obory: hra na 
klavír, hra na smyčcové nástroje, hra na kytaru  a hra v orchestru.
Do soutěže se může přihlásit každý žák ZUŠ, který splní kritéria 
pro daný obor – patřičnou minutáž a správný repertoár. Soutěž 
je rozdělena podle věkových kategorií, u sólových nástrojů je jed-
na kategorie určena pro žáky narozené ve stejném kalendářním 
roce. U komorních seskupení je pro zařazení do kategorie rozho-
dující průměrný věk všech hráčů.
V naší ZUŠ máme mnoho šikovných žáků a muzikantů, ale jen ně-
kteří si v sobě nesou tu správnou kombinaci nadání, odhodlání, 
trpělivosti a chuti pustit se do náročné a zdlouhavé přípravy na 
soutěž, kde konkurence je veliká a výsledek nejistý. Měsíce pří-
prav se pak promění v jednom okamžiku ve velkou radost nebo 
ve zklamání. Na úspěchu se pak podílí nejen to, jak pečlivě jsou 
žáci připraveni, ale také to, jak se umí poprat s trémou, s nezná-
mým prostředím, s momentálním rozpoložením, jak dokážou za-
ujmout porotu a vypořádat se s konkurencí.
Výsledky našich žáků v letošním školním roce byly krásné, mno-
zí uspěli v okresním kole a probojovali se do kola krajského. Ale 
důležité je, že si snad všichni zahráli s  radostí, soutěže si i přes 
trému a nervozitu užili, nasbírali spoustu zajímavých zkušeností 
a postřehů a ve své muzikantské kariéře se posunuli o veliký krok 
dopředu.

Naši ocenění žáci:

Hra na klavír:
Ondřej Rákoš, Anna Rákošová - 2. místo (okresní kolo)
Anna Černá, Lucie Látalová – 1. místo (okresní kolo), 
čestné uznání (krajské kolo)

Hra na housle:
Eliška Petrželková - 1. místo (okresní kolo), 
čestné uznání (krajské kolo)

Hra na kytaru:
Kytarová dua Sára Bedravová a Vendula Chalupová, Aneta 
Jurčíková a Filip Horňák – 1. místo (okresní kolo), 3. místo (kraj-
ské kolo)
Kytarové kvarteto Aneta Jurčíková, Tereza Malárová, Aneta 
Malárová, Markéta Kolaríková – 1. místo (okresní kolo), 3. místo 
(krajské kolo)
Aneta Skamelková, Štěpán Štván, Tereza Malárová, Aneta 
Malárová, Sára Antošová – 2. místo (okresní kolo)
Dominik Podolan – čestné uznání (okresní kolo)
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OHLÉDNUTÍ 
ZA SoUtĚŽníM RokEM V nAŠí ZUŠ

Všem dětem i učitelům ze srdce gratulujeme a přejeme mnoho 
dalších úspěchů a hlavně radosti z hudby!

Linda Horňáková, dipl.um.



Město Bzenec má ve vlastnictví obecní pozemky, které jsou ze-
mědělsky využívány a užívají je občané. Část nájemních smluv se 
uzavírala před mnoha lety. Tyto smlouvy zanikly a to s vazbou na 
změnu legislativy - nemají platnost. Velkou část uživatelů tvoří 
občané, kteří nemají řádnou smlouvu uzavřenou vůbec. Proto se 
rada města rozhodla, že provede revizi všech smluvních vztahů a 
vyzývá tímto všechny, kdož obecní pozemky užívají, aby se do-
stavili nejpozději do konce tohoto roku na správu majetku, kde 
s nimi budou projednány podmínky pachtu / pronájmu. Záleži-
tost je možno také vyřešit elektronicky, prostřednictvím e-mailu. 
V takovém případě napište na e-mail: tajemnik@bzenec.cz tyto 

V našem městě uspořádala Charita Kyjov ve spolupráci s Jedno-
tou, spotřebním družstvem v  Hodoníně, a sociálním odborem 
města Bzenec sbírku potravinové pomoci. Sbírka probíhala v ter-
mínu od 12. do 31. prosince 2016 v supermarketu Jednoty na ná-
městí Svobody ve Bzenci.
Sbírka byla zaměřena na pomoc spoluobčanům v hmotné nouzi, 

VÝZVA UŽIVAtElŮM oBECníCH PoZEMkŮ

SBíRkA PotRAVInoVÉ PoMoCI

informace: Vaše jméno a bydliště, parcel. č. pozemku(ů), který(e) 
užíváte a způsob využití (zahrádka, vinice, sad,..).
Výzva není určená těm, co mají uzavřenou smlouvu s  MO ČZS. 
Bližší informace získáte u správce majetku p. Františka Malacky 
(tel.:518 306 429, e-mail: sprava.majetku@bzenec.cz) nebo u ta-
jemníka MěÚ Romana Ostrézí (tel.: 518  306  413, e-mail: tajem-
nik@bzenec.cz).

Město od nového roku, tedy od 1. 1. 2018, pozemky, na které 
nebude mít uzavřenu řádnou smlouvu, tyto pronajme jiným 
zájemcům.

kterým byly potraviny trvanlivého charakteru předány.
Městský úřad Bzenec, sociální odbor, děkuje občanům, kteří se 
na sbírce potravinové pomoci podíleli. Na sbírce se také podílelo 
město Bzenec jak organizačně, tak i finančně.
Dík patří také Charitě Kyjov, Jednotě, spotřebnímu družstvu  
v Hodoníně, pobočce ve Bzenci.
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náročné sobotní 
odpoledne Bzeneckých 

drmolic.

Bzenecké drmolice přijaly pozvání pana starosty Domanína a při-
jely zazpívat místním seniorům. Vystoupení bylo velkým hlasitým 
potleskem odměněno. Po zdařilém vystoupení jsme nasedly do 
taxíku a jely zazpívat spolu s CM Ohnica na soukromou kolaudaci 
domu do Starého Města. Vše bylo zakončeno ve Bzenci ve sklepení 
pod Sokolovnou, kde jsme ukončily náš pestrý den na 135. výročí 
založení T. J. Sokol Bzenec.
Slušně strávené sobotní odpoledne.
Další foto je z  májové výstavy vín v  Moravském Písku, kde jsme  
vystoupily v doprovodném programu spolu s MS z Nedakonic.
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S mladými hasiči se zúčastňujeme soutěží zapojených do okresní hry Plamen. V roce 2016 jsme se umístili na 22.místě v kategorii mladší 
žáci. Každý pátek nacvičujeme na dvoře za zbrojnicí disciplíny, které pak jsou na místních soutěžích po okrese Hodonín. V březnu a dubnu 
jsme se zúčastnili halových soutěží ve Velké nad Veličkou a ve Vracově. Od dubna až do konce června každou neděli jsme se zúčastňovali 
místních soutěží a memoriálů.  Poslední pátek v červnu jsme se loučili se školním rokem. Opékali jsme špekáčky, hráli různé hry na dvoře.
Poslední prázdninový víkend již potřetí pořádáme akci pro děti, „Spaní u hasičů“. Jako program jsme měli naučnou stezku po lese. Plnily 
se úkoly a na konci cesty byl zakopaný sladký poklad. V sobotu po snídani byl naplánován výlet, vlakem do KOVOZOO ve Starém Městě.
Se začátkem školního roku začíná nová soutěžní sezona. Příprava na branný závod. Učíme se uzly, topografické značky, zdravovědu, střelbu 
ze vzduchovky, zdolání lana. Branný závod se konal v Miloticích.
Jako každý rok přichází mezi mladé hasiče i Mikuláš s čerty. Bohužel však onemocněl a museli ho zastoupit hasiči. Děti měly z hasičů větší 
respekt, než kdyby přišel Mikuláš. Po slibu, že si polepší výsledky na soutěžích, byly podarovány sladkostmi. V balíčku našly vlastnoručně 
vyrobené a nazdobené perníčky. Ty nám pomohla upéct paní Svěchotová u nás v klubovně.
Poděkování patří všem, kteří jsou nápomocni při organizování akcí. Díky patří i vedení města za poskytnutí sponzorských příspěvků, bez 
kterých by akce nemohly vznikat.

Klára Otépková – vedoucí mladých hasičů  

Kroužek mladých hasičů



Celoročně se zúčastňujeme akcí pořádaných městem a jinými spolky města i okolních obcí: požární dozory na plesech, dětské dny –  
Zábavné odpoledne v Zámeckém parku, dětský den na ZŠ ve Bzenci, pohádkový les v Žeravicích s dětmi, Veselské polétání LKM Veselí nad 
Moravou s ukázkou hašení, dětské odpoledne se složkami Integrovaného záchranného systému v Žeravicích, okrsková soutěž v Domaníně, 
dozor na Vinobraní a  Svatomartinských slavnostech.
V měsíci listopadu jsme se zapojili do celostátní sbírky „Plyšáci pro Hasičský záchranný sbor“. Byli jsme označeni jako sběrné místo.
Plyšáky nás obdarovaly maminky ze Bzence, Vracova, Dubňan a malí hasiči z Blatnice pod Svatým Antonínem. Následně jsme plyšáky  
roztřídili a s vedoucí mládeže a starostou sboru rozvezli na Hasičský záchranný sbor Hodonín, chirurgickou ambulanci nemocnice Kyjov,  
do mateřské školky za poštou ve Bzenci a do Charity ve Veselí nad Moravou.
V letošním roce si připomeneme 135.výročí založení našeho sboru.
Připravili bychom opět výstavu věcí v prvním patře a předvedli zásahová vozidla.

Činnost sboru
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Miroslav Kuchař – starosta sboru



strana 18

Zásahová jednotka má 12 členů.
Členové s odbornou způsobilostí se pravidelně zúčastňují cyklické 
odborné přípravy u Hasičského záchranného sboru v Hodoníně.
Někteří členové zásahové jednotky jsou nositelé dýchací techniky.  
Celkem je oprávněno nosit dýchací techniku 10 členů.
7 členů má průkaz  k obsluze přenosných motorových řetězových 
a rozbrušovacích pil.
Všichni členové mají také platnou zdravotní prohlídku. Členové 
jednotky se pravidelně scházejí při výcviku, školení, údržbě techni-
ky a přípravě na technické prohlídky.
Ve vozovém parku máme zařazenou  svěřenou techniku do naší 
péče, o kterou se vzorně stará technik strojní služby p. Otépka Vlas-
timil st. a řidiči strojníci.

Jedná se o vozidla:
Cisternová automobilová stříkačka CAS 20  T815 4x4
Cisternová automobilová stříkačka CAS 32  T815 6x6
Dopravní automobil  DA-12   AVIA 30

Dne 20.března nám byla oficiálně předána do užívání nová cister-
nová stříkačka TATRA815 4x4 CAS 20.
Za účasti starosty města, radních, bzeneckých občanů byl mezi po-
zvanými i hejtman Jihomoravského kraje pan JUDr. Michal Hašek a 
pan Zdeněk Škromach.

V roce 2016 se naše jednotka zúčastnila 16 výjezdů a 2 dozorů 
při pálení.
Jednalo se o tyto výjezdy….
3.1. požár osobního automobilu v Moravském Písku
28.1. požár dopravního automobilu Bzenec – Stolařka
30.1. požár přístavku ul.Ernestova 1479, Vracov
3.4. požár lesa Javorník
25.4. požár přístavku na dřevo Moravský Písek - Kolonie
20.5. požár přístřešku Bzenec- Podhájí 635
22.5. požár pařezu Bzenec – Kasárna
13.6. záchrana osob a zvířat (srna v plotě) Bzenec, ul. Rumunská
24.6. požár stohu Domanín
11.7. požár bytu Vracov – Odex, nám.Míru 199
16.8. požár lisu na slámu  Těmice
4.9. požár stohu Moravský Písek
13.9. požár trávy při trati Polešovice
13.9. požár trávy při trati Bzenec- Přívoz na116km, planý poplach
4.10. tech. pomoc Bzenec- Doubrava, spadlý strom přes vozovku
28.12. požár domu Vracov, ul. Vlkošská 71

Závěrem bychom chtěli poděkovat městu Bzenec za poskytnutí  
sponzorských příspěvků spojených s činností Mladých hasičů.

Igor Otépka - velitel

Zpráva zásahové jednotky města Bzence
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Hledám ke koupi rodinný dům
nebo chalupu v této lokalitě.

Kontakt na telefonu:
737 905 611

Za nabídku děkuji.

Sháním ke koupi byt 2-3+1
v této lokalitě.

Telefon: 604 547 716

PŘÁTELÉ, SLAVÍME ČTVRTSTOLETÍ!
Ve Bzenci vesele bývá vždy,
když vína sbírání přijdou dny.
To ihned mladí, to ihned staří,
pospíší do sklepa, kde víno vaří.

25. ročník Bzeneckého krojovaného vinobraní vypukne v pátek 
15. září v 17:00 střelbou z historických hmoždířů, které oficiálně 
vinobraní zahájí. Můžete se těšit také na ukázku historického 
šermu v podání šermířské skupiny Memento Mori a zpěvačku 
Janu Vaculíkovou s její doprovodnou skupinou. Dále se představí 
kapela Tempus a na závěr domácí Husý kůže. 
V zámku v 17:00 proběhne vernisáž výstavy uměleckých děl 
„Bzenecký výtvarný podzim“. 
Také na zámeckém nádvoří bude zajištěn program již v pátek.  
Zde se představí řada bzeneckých složek zpracovávajících lidovou 
kulturu a po programu si můžete zatancovat a zazpívat u cimbálo-
vé muziky Tesaříci.

TELEVIZNÍ SLUŽBY – Digitál, Analog
Připojení k INTERNETU
MOBILNÍ SLUŽBY – Volání, Data
Volání přes VoIP

V sobotu 16. září od 9:30 na náměstí vystoupí mažoretky  
ze Bzence a Kyjova, žáci ZUŠ Bzenec a dětské folklorní soubory 
v pořadu Na tem našem dvoře.
Od 14:00 projde městem slavnostní průvod s kněžnou a pan-
stvem, Bakchusem a nymfami a krojovanými. Na pódiu kněžně 
zatancuje Marijánek, Bzenčan a zazpívají Bzenecké drmolice. 
V programu regionálních souborů se dále představí vracovský 
soubor Marýnka a vacenovská Omladina. Se svým programem 
přijede do Bzence zatancovat také valašský soubor Kotár, který  
se nebojí tanečně zabrousit i na Slovensko. Celý odpolední 
program budou provázet David Pavlíček a Laďa Šimeček. 
Po folklorním programu zahraje koncert dechová hudba Jařinka. 
V 19:00 ve stanech na náměstí boudou k tanci a poslechu hrát 
cimbálové muziky Tesaříci a Kotár. Také na zámeckém nádvoří  
se můžete večer těšit na zábavu u cimbálu.

Po oba dny bude na náměstí tradiční jarmark a zábavné  
atrakce, vinotéky místních vinařů a samozřejmě burčák.



Bzenecký Sokol slavil 135. výročí svého založení

strana 20

Pozdrav sokolstvu

Tak jako jaro projde mřížemi, prošli jste bděle tmou, když padla 
pěst na tuto krásnou zemi. Hrůzy hrůz, jež obklíčily peruť soko-
lí, obklíčily ji marně. Nikdy však nesklonilo se čelo myšlenky, té, 
která živila v nás lásku s nadšením. A to, čím živ byl pokořený lid 
v té šťastné zemi, zemi nešťastné, obětavě jste nesli na křídlech. 
A já vám házím snítku vavřínu, jež věnčívaly kdysi jasnou skráň 
kráse i slávě. Pravdě. Vítězství.

Jaroslav Seifert

K historii tělocvičné jednoty Sokol Bzenec

Po pádu Bachova absolutismu se u nás začaly tvořit vlastenecké 
spolky a mezi nimi i Tělocvičná jednota pražská, založená 16. února 
1862. U její kolébky stáli dr. Jindřich Fügner (* 10.9.1822), který byl 
prvním starostou Sokola pražského a dr. Miroslav Tyrš (*17.9.1832), 
jeho první náčelník, který 18.7.1882 řídil první sokolský slet a Soko-
lu dal dodnes moderní tělocvičnou soustavu. 
Tělocvičná jednota Sokol v  Bzenci byla ustanovena 11. dubna 
1882, tedy před 135 lety. 
Nezměnitelnou pravdou zůstává, že novodobé dějiny našeho ná-
roda vycházely z pramenů národního obrození. Jimi byl posilován 
i Sokol, jemuž jeho zakladatelé Tyrš a Fügner dali do vínku poslání: 
vychovat národ k tělesné zdatnosti, čestnosti a pravdivosti, které se 
snoubí se statečnou věrností a láskou k národu, jehož neoddělitel-
nou součástí vždy Sokol byl.
Na počátku bylo několik nadšenců, kteří pod vedením vážených 
bzeneckých občanů – stavitele Jana Rychmana, Gustava Soneben-
da, Drahokoupila, Búbely a jiných ustanovili „Zařizující výbor Tělo-
cvično-hasičské jednoty „Sokol“ v Bzenci, jejímž úkolem jest, aby se 
pěstoval tělocvik společným cvičením, společnými výlety a šermo-

váním. V  jednotě se též cvičení hasičská pěstují. K oživení ducha 
společenského slouží přednášky a rozpravy o věcech tělocvičných 
a hasičských, jakož i společné zábavy.“
Měla tedy tenkrát Tělocvičná jednota Sokol v Bzenci dvě poslání: 
pěstovat tělocvik a v době potřeby chránit majetek spoluobčanů.
Základ byl tedy položen. Na tehdejší bzenecké poměry to byl veli-
ce odvážný a ryze vlastenecký čin, vždyť u kolébky Sokola v Bzenci 
stálo tenkrát asi padesát, šedesát nadšenců.
Město Bzenec mělo zvláštní postavení.
Byly to vlastně obce dvě: obec Bzenec a Židovská obec. Zatím co 
Bzenčané bydleli v ulici Bzinské, Vracovské, v Barácích a v Olšov-
ci, místním židovským občanům patřilo náměstí a přilehlé ulice 
k němu. Měli svého starostu, svoji školu s vyučovacím jazykem ně-
meckým, svůj templ a hřbitov a patřily jim všechny obchody. Od 
místních zemědělců vykupovali okurky, semena a ostatní zeleninu.
Bylo zde zámecké panství, jehož majitelé byli říšští Němci a koneč-
ně je nutné brát v úvahu i početně silnou vojenskou posádku, kde 
kromě němčiny a maďarštiny bylo jen zřídkakdy slyšet české slovo.
Nebylo prostě u nás spolku, který by byl český nejen svým půvo-
dem a cílem, ale který by také byl strážcem všeho českého, pře-
devším jazyka mateřského. Byl to právě Sokol, který byl příklad-
ně vlastenecký, který při svých jednáních zakazoval nejen mluvit 
německy, ale i nepoužívat všelijakých zkomolených českých slov. 
Sokol také netrpěl, aby jeho členové posílali své děti do židovské 
školy, v níž se vyučovalo německy a zpívaly se německé písně.
Členská základna se rozrůstala, rozšiřoval se i cvičitelský sbor.
Život sokolů byl velmi pestrý a bohatý. Cvičilo se třikrát týdně: 
v pondělí, ve čtvrtek a v sobotu. Pořádali výlety, hráli divadlo. 
A jaká měli tenkrát cvičenci nářadí? – 2 hrazdy, 1 visutou, dřevěná 
bradla, 1 koně s  madly, 1 kruhy, 1 kozu, 2 stojany ke skokům do 
výšky, 3 můstky, 15 kuželů, 17 tyčí, 7 párů činek, 2 velké žíněnky,  
1 dřevěný žebřík, 2 páry rukavic k šermu, výletní prapor se stuhou, 
náčelnickou šerpu.

A kde probíhalo cvičení? 
Od jara do podzimu to bylo snazší. Cvičilo se na veřejném prostran-
ství před Rychmanovým domem a před Lidovým domem. Tělocvič-
na nebyla. Byly snahy o propůjčení různých místností i zakoupení 
vhodného domu, ale vždy tam nastal nějaký problém. Sokolů při-
bývalo, místnost nestačila, na zakoupení domu nebylo dost peněz. 
Roku 1898 byla v Bzenci otevřena nová škola. V září podává TJ míst-
ní školní radě žádost o povolení sokolského cvičení v její tělocvič-
ně. Bylo vyhověno, ale TJ se musela zavázat m.j. i k tomu, že všech-
no své cvičební nářadí dá k  volnému použití škole. Kromě toho 
musela místní školní radě odevzdat záloženskou knížku s vkladem 
1000 zlatých. Školní žáci cvičili ve dne, sokolové večer. To se nelíbi-
lo panu řediteli.  Elektřina byla drahá. Proto sestry chodily zpívat 
do kostela, za zpěv dostávaly svíčky a ty pak použily při večerních 
cvičebních hodinách. Používání elektrického světla bylo ředitelem 
školy zakázáno.
Čtvrtého října 1898 byla v Bzenci otevřena Zemská rolnická a vi-
nařská škola. Jejího otevření se zúčastnili zástupci sokolů v krojích.

Členská základna se rozrůstala a touha po vlastní tělocvičně sílila. 
Byl přijat návrh na zakoupení bývalého panského pivovaru (dnes 
místní sokolovna). Pivovar patřil strážnickému hraběti Ant. Magni-
sovi, který požadoval za objekt 400 000 Kč, ale to bylo nad síly TJ. 
V únoru 1921 bylo na valné hromadě TJ usneseno koupit celý kom-
plex bývalého „panského pivovaru“: budovu s  hostincem, sálem, 
stodolou, dvěma sklepy a se stavebním pozemkem z části přileh-
lých parcel o celkové výměře 8 028 m čtverečních. Reality v  této 
době poklesly a hrabě Magnis uvedené nemovitosti TJ prodal 1. 



června 1921 za 186 000 Kč. Konala se sbírka a přibylo 130 000 Kč.
A pak všichni, staří, mladí i ti nejmladší pracují na společném díle. 
Vojáci místní posádky, ale i občané, kteří bezplatně zapůjčují po-
vozy.
Na podzim 1921 byla sokolovna předána svému účelu. 

Rok 1932 je nazýván Tyršovým rokem.
Byly to sté narozeniny zakladatele Sokola dr. Miroslava Tyrše, pa-
desátileté trvání bzeneckého Sokola a Dobrovolného hasičského 
sboru v Bzenci a konání sletu župy Komenského v Bzenci a IX. Vše-
sokolského sletu v Praze. 
roku 1933
19. ledna bylo v  malém sále sokolovny první představení nově 
upraveného loutkového divadla, které bylo prostorově rozšířeno a 
zakoupeny nové, větší loutky.

Sokolský odboj 1939 až 1945
V župách, okrscích a jednotách byli vyhledáváni spolehliví členové, 
kteří konali funkci vedoucích jednotlivých odbojových skupin. Ve 
2. okrsku župy Komenského byl určen velitelem okrskový náčelník 
bratr Václav Vyžďura, který pak v jednotlivých jednotách okrsku ur-
čoval, po konzultaci se starosty nebo náčelníky, vedoucí odbojové 
skupiny.
Ve Bzenci to byli bratři Oldřich Kučera, učitel, a Jan Koutný, kteří 
měli za úkol vyhledat další tři spolehlivé členy a ti zase další tři. Tím-
to „trojkovým“ systémem byla organizována celá TJ, přičemž žádný 
z trojice neznal kromě svého velitele jiného člena.
Sokolská odbojová skupina v Bzenci byla i po pozdějším splynu-
tím s vojenskou odbojovou skupinou Obrana národa, organizačně  
stanovena takto:
Vedoucí v členstvu a dorostu
Kučera Oldřich, Koutný Jan, Sýkora Oskar, Brázda Antonín, 
Kumpán Josef.

Finanční záležitosti
Mann Metoděj, Černín Augustin

Opravy vozidel
Babák Bohumil

Zdravotní služba
MUDr. Macháček Antonín, místní lékař
PhMr.  Čížek Karel, lékárník

Nádraží
Matoušek Pavel, Kolář Miroslav, Hubr Josef, Březina Vladimír

Poštovní úřad
Sedlický Antonín, Gistrová Marie

Četnická stanice
Šiška Antonín, Vyoral Karel, Němec František, Glos Bohumil,
Vejskal Bedřich 

Městský úřad
Kuchař Jan, Procházková Marie

Kasárna vládního vojska
Jílovský Stanislav, Culka Václav, Riedl Max, Handl František,
Smoček, Martínek

Sokolstvo má nehynoucí zásluhy o uvědomění našeho lidu a osvo-
bození z  područí Němců. Tisíce sokolů prokázalo výchovu sokol-
skou za 1. i 2. světové války vstupem do řad bojujících za svobodu 

vlasti a národa, mnozí i obětováním vlastního života a štěstí svých 
rodin.

Poprvé byl Sokol umlčen v  prosinci 1915 Rakousko-Uherskou  
monarchií.
Podruhé 12. dubna 1941 nacisty.
Potřetí 31. 12. 1952 komunisty.
V roce 1970 musel být z názvu TJ vynecháno slovo „Sokol“.

Léta 1989 až 1990
Po téměř dvacetileté nucené přestávce jsme znovu obnovili přísa-
hu věrnosti sokolskému praporu. 
1. ledna 1990 se ve Veletržním paláci v Praze konal sjezd. Od nás 
tam byli manželé Kumpánovi. Přijeli i sokolové ze zahraničí – ze 
Švýcarska, Rakouska, Ameriky, Francie. Někteří v sokolských krojích 
s prapory.
Hned po sjezdu byl ve Bzenci utvořen přípravný výbor a 1. března 
1990 znovu obnovena činnost Tělocvičné jednoty Sokol.
Starostou byl zvolen bratr Břetislav Kumpán, náčelnicí sestra Marie 
Vráblíková, jednatelkou sestra Věra Kumpánová a vzdělavatelkou 
sestra Věra Ženatová.
Do TJ přestoupily všechny oddíly bývalé TJ, kromě oddílu kopané, 
jehož členové 1.5. vystoupili ze Sokola a utvořili samostatnou jed-
notu Slovan Bzenec. 
Po delším jednání s TJ Slovan nám byl 12. prosince vrácen bývalý 
majetek:
budova sokolovny, zahrada (nyní tenisový kurt) a vinný sklep. Po-
hled na toto „dědictví“ byl žalostný. Budova neudržovaná, cvičební 
náčiní a nářadí, pokud tam zůstalo, v  dezolátním stavu. Jednota 
měla v roce 1948 perfektně vybavené loutkové divadlo s celým za-
řízením. Loutky se sice našly v kulturním domě, ale všechno ostatní 
zařízení se ztratilo. A tak jsme začínali od píky.

Něco málo z velké činnosti TJ Sokola Bzenec po roce 1990.

1991
- zájezd volejbalistů do Švédska
- plynofikace sokolovny
- oprava střechy
- volejbalové družstvo dorostenců na turnaji v Luzernu 
 (Švýcarsko) vyhrálo a získalo putovní pohár
- TJ uspořádala zájezd do Tyrol. Alp do Ötzu (místo tragického 
 úmrtí dr. Tyrše), kde se setkávají zahraniční a čeští sokoli

1992
- 110. výročí vzniku Sokola Bzenec
- uspořádána slavnostní akademie
- družstvo dorostenců volejbalu v Luzernu své 1. místo obhájilo
- výměna podlahy ve velké tělocvičně

1994
- účast na XII. Všesokolském sletu v Praze (cvičilo 13 ml. žaček, 
 4 žáci, 6 žen, 7 st. žaček, 1 muž, 5 cvičitelů)

1995
- obložení tělocvičny, nová sociální zařízení u tělocvičny

1996
- zájezd do Lán, na Bradlo, sraz na Buchlově, výlet na Hůrku (Velká 
 nad Veličkou)

1998
- přechod loutkového divadla Kašpárek do TJ Sokol Bzenec
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2000
- fasáda budovy
- účast na XIII. všesokolském sletu a v průvodu v Praze 

2001
- přechod jednot bývalého okr. Hodonín z župy Komenského 
 do župy Slovácké (nová krajská zřízení)
- stav členské základny – 419 členů – patříme mezi nejsilnější 
 TJ v župě Slovácké
- oprava fasády sokolovny (fa Juras), oprava sgrafita na budově 
 (výtvarník Jara Vratislavský)

2002
- akademie k 120. výročí založení Sokola Bzenec a výstava
- maškarní ples dospělých organizuje loutkové divadlo Kašpárek

2003
- stav členské základny 511 členů!
- uspořádání přeboru stolního tenisu žáků, soutěží 5 jednot
- naši žáci: 2 x první místo, 2 x druhé místo, 1 x třetí místo
- vznik volejbalového družstva žen
- Maškarní ples – pro dospělé
- Šibřinky – pro děti

2007
- oslava 125. výročí Sokola Bzenec (akademie, výstava, posezení 
 u cimbálu)
- otevření nového loutkového divadla v hodnotě minimálně 
 1,5 mil. Kč, hlavním investorem bylo Město Bzenec a JMK
2008
- oprava části el. rozvodů ve sklepích pod sokolovnou
- výměna oken na jižní straně budovy a velké tělocvičně 
- účast na sletu pod Ještědem
- uspořádali jsme župní přebory v atletice a v plavání
- zemřel bratr Miroslav Vašík st. – dlouholetý hráč a vedoucí 
 stolního tenisu

2010
- uspořádání župního plesu v KD Bzenec s koštem vína

2011
- vzniká nový oddíl TAI – CHI
- šachový oddíl ukončil dlouhodobou činnost (nedostatek hráčů)

2012
- účast na XV. sletu v Praze (16 žen, 1 muž)
- oslava 130. výročí založení Sokola Bzenec a 150. výročí založení 
 Sokola

2013
- účast žen na setkání sokolů pod Řípem (třídenní zájezd 
 s vystoupením v Roudnici)

2014
- účast na vzpomínkové akci k 95. výročí tragické smrti 
 M. R. Štefánka na Bradle
- uspořádání přehlídky folklórních sokolských souborů ve Bzenci

2015
- zateplení a výměna oken severní strany budovy – cena 400 tis. 
 Kč, z toho 200 tis. Kč dotace z JMK
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Velkou záslužnou činnost mají vedoucí oddílu Pobyt v  přírodě  
Sefoga. Postupně se vystřídali vedoucí Bělohoubek Richard, Opra-
vil Ladislav, Zábelková Marcela, Šimečková (Kochová) Michaela  
a manželé Jarmila a Ondřej Miškerovi. Mají velmi bohatou činnost 
v oddílu s úspěšnou účastí na závodech ČOS.

Velký dík za velké zásluhy na obnovení Sokola ve Bzenci, spojené 
s vrácením nemovitého majetku, patří manželům Věře a Břetislavu 
Kumpánovým.
Poděkování patří i Jaroslavě Goliášové, která byla dlouhá léta 
náčelnicí a ochotně a pečlivě připravovala dětské Šibřinky a hod-
ně času věnovala výběru členských příspěvků.
Současný výbor 
Tělocvičné jednoty Sokol Bzenec

starosta - Mgr. Josef Ženata
místostarosta - Ing. Josef Vráblík
jednatel - Lucie Jurasová 
vzdělavatel - Mgr. Jana Kuchařová
náčelnice - PaedDr. Pavla Rákošová
náčelník - Břetislav Kumpán ml.
hospodář - Igor Dobrovský
odbor sportu - Mgr. Ivo Fuchs    
členové výboru
- Miroslav Vašík ml.
- PhMr. Petr Varjan
- Ing. Josef Bártek
správce sokolovny - Igor Ostrézi

V TJ Sokol Bzenec působí tyto oddíly:

Oddíl všestrannosti
- cvičení rodičů s dětmi
- zdravotní cvičení žen
- TAI-CHI
- pobyt v přírodě - Sefoga

Oddíl sportu
- stolní tenis
- volejbal 
- malá kopaná
- florbal
- badminton

Umělecký soubor
- loutkové divadlo Kašpárek
 

Zpracovala Mgr. Jana Kuchařová



Valtické vinné trhy jsou nejstarší výstavou vín v  České republice. 
První zmínka pochází již z roku 1858. V  současné podobě se ko-
nají v hlavním městě vína, ve Valticích, od roku 1967.   Mezi vinaři 
je tato výstava vín nazývána jako „ vinařský Wimbledon“. Jubilejní 
50.  ročník   této prestižní vinařské soutěže se  748 vystavovaný-
mi vzorky vín, ovládl  mezi víny bílými Ryzlink vlašský z vinařství  
Vinum Moravicum a.s. ze  Bzence, který se zároveň stal i absolut-
ním championem letošního jubilejního ročníku Valtických vin-
ných trhů. Víno vysoce ohodnotili nejen vinařští specialisté, ale  
i odborná veřejnost, která víno ocenila Pohárem profesora Viléma 
Krause. Titul Champion Valtických vinných trhů se do Bzence stě-
huje historicky počtvrté, naposledy titul získaly MVZ, závod Bze-
nec, v roce 1989 za Rulandské bílé 1981. 

Vítěz Wimbledonu je ze Bzence
Hrozny vítězného vína Ryzlinku vlašského, pozdní sběr 2015,  
pochází z  Mikulovska ze slunných pálavských tratí. Sbírány byly 
až na přelomu října a listopadu a byly napadeny ušlechtilou plísní 
botrytis cinerea, která víno strukturálně zvýraznila a obohatila.  Ve 
vůni vína se rozehrávají grepové tóny, sušené rozinky a med. Plná 
a pevná chuť koresponduje s vůní a má příjemně dlouhou perzis-
tenci. 
Vítězný Ryzlink vlašský ovšem nebyl jediným úspěšným vínem ze 
Bzence. Pohár starosty města Břeclavi za nejvýše ohodnocené šu-
mivé víno získala společnost Chateau Bzenec s.r.o. za jakostní šumi-
vé víno Chateau brut, Ryzlink rýnský 2013. 
Celkem se na trzích prezentovalo 125 vinařství z tuzemska i zahra-
ničí. Město Bzenec reprezentovalo na 50. Valtických vinných trzích 
pět bzeneckých vinařství, která získala celkem 1 stříbrnou medaili, 
8 zlatých a titul champion. 
Bunža Petr
- cuvée RŠ+MM 2015 výběr z hroznů – zlatá medaile

Chateau Bzenec s.r.o. 
- Chateau Bzenec brut 2013, jakostní šumivé víno – zlatá medaile
- Rulandské bílé 2015, pozdní sběr – zlatá medaile
- Ryzlink rýnský 2015, pozdní sběr – stříbrná medaile

Vinařství Kněží hora s.r.o.
- Rulandské modré, výběr z hroznů – zlatá medaile

Vinum Moravicum a.s.
- Ryzlink vlašský 2015, pozdní sběr – champion
- Dornfelder 2013, výběr z hroznů – zlatá medaile

Zámecké vinařství Bzenec s.r.o. 
- Ryzlink rýnský 2011, pozdní sběr – zlatá medaile
- André rosé 2016, pozdní sběr – zlatá medaile
- Ryzlink rýnský 2015, pozdní sběr – zlatá medaile

Je krásné mít dvě cenné vinařské trofeje - Champion Salonu vín 2017 
a Champion Valtických vinných trhů 2017 v jednom roce v jednom vi-
nařském městě. Jen tak dále.

Ing. Jitka Bezchlebová
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea:

80 let
Anežka Chalupová
Josef Janík
Věra Kalinová
Věra Kocábová
Miloslav Křižka
Danuše Orlická
Josef Vávra
Jiří Vítek

85 let
Františka Eliášová
Jarmila Pašková
Marie Pochylá
Josef Pospíšil
Jaroslava Urbanová

90 let
Ludmila Chmelařová
Ludmila Ventrčová
Amálie Zapletalová

92 let
Růžena Lovecká
Dobromila Prokopcová

93 let
Františka Jurečková
Marie Kučerová
Antonín Šlahůnek

97 let
Věra Ženatová

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Petr Indrůch – rodák ze Bzence
Františka Jurečková
Jozef Kučka
Jana Slezáková
Tibor Tankó
Anna Zálešáková

Městská knihovna oznamuje svým čtenářům, že z  důvo-
du revize knihovního fondu, kterou nám ukládá Zákon  
č. 257/2001, bude v době od 1. 7. do 13. 8. 2017 uzavřena.
Posledních 14 dnů v srpnu bude otevřena v prázdninovém 
provozu:

PO 8 – 12 14 – 17
ČT 8 – 12 14 – 18
Jitka Navrátilová

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
OZNAMUJE
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Dne 23. července 2017
si připomeneme 2. smutné 
výročí úmrtí pana

Pavla Prause
ze Bzence.

S láskou vzpomínají rodiny Prausova a Příhodova.

BZENECKÁ POUŤ 2017
ZÁMECKÝ PARK

Pátek 11.8. 2017
Tabák (revival Kabát), Artemis, Back to The Roots

Sobota 12.8. 2017   
Iron Maiden revival, Kern, Fair Play

Neděle 13.8. 2017
Sebastian
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2. 7. 2017 v 20:00 ZÁMECKÝ PARK BZENEC
v případě nepříznivého počasí KD Bzenec

Předprodej infocentrum Bzenec, tel.: 722 183 283
Cena v předprodeji 200,- Kč, na místě 250,- Kč
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BZENEC ZÁMECKÝ PARK 13. 08. 2017
V 17:00 HOD.

PŘEDPRODEJ: 220,- Kč na místě 300,- Kč
Předprodej vstupenek v infocentru Bzence (budova knihovny) tel: 722 183 283
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Půl roku 2017 za námi a Bzenčan má za sebou řadu vystoupení jak 
na domácích, tak na přespolních pódiích.
Největší výzvou letošního roku bylo jednoznačně dubnové vy-
stoupení v  Mikulově. Tomu předcházela řada zkoušek tanečních, 
pěveckých a krojových. V den D soubor naložil kroje, basu, basistu, 
dvě houslistky, bzenecké víno, reprezentační tašku, dvě taneční 
posily a vyjel směr Mikulov. Po prvních kilometrech bylo nutné 
zaplnit žaludky, a tak nechyběla vůně domácích řízků a sekané. Sa-
mozřejmě nechybělo také vinné ladění, kterého se s hrdostí ujali 
hlavně starší členové. Po velmi rozpačitém uvítání se každý člen 
upsal na prezenční listinu EU a honem oblékl do kroje. Zatímco 
probíhaly krojové úpravy, přijeli zbývající muzikanti. Jak se zača-
lo hrát, v tu ránu bylo veselo a všechna tréma opadla. Kolem třetí 
hodiny už ale šlo do tuhého, soubor čekal první vstup. V zákulisí se 
nejeden člen naposledy posilnil a vyběhl s americkým úsměvem  
a moravským zavýskáním na pódium. Vystoupení začalo sedlcký-
ma z Mor. Písku, pokračovalo verbuňkem, mužským improvizova-
ným tancem, a zakončeno bylo stylizovaným tancem z  Kopanic. 
Zazpívaly také naše sólistky Anna Fialová a Aneta Jemelíková, které 
měly secvičené nové pěvecké číslo. První vstup se vydařil natolik, 
že jsme pokračovali ve zpěvu a tanci i v šatně. Nicméně všeho s mí-
rou, byla potřeba energie ještě na druhý náročnější blok. Nástup 
na pódium byl suverénní a energický, a to i bez dopingu. Zatanco-
valo se nové pásmo šiml a šotyš, strážnické danaje a závěrečným 
číslem byly sedlcké z Veselí nad Moravou. Opět za velkého potles-
ku tanečníci odcházeli z  pódia. Miláčkem diváků byl také primáš  
David Holub, který předvedl nejen své umění, ale i smysl pro humor. 
Po skončení programu jsme si potřásli s pořadateli rukama a pře-
dali reprezentační tašky. Poté následovala ještě příjemná debata  
s organizátorem.
Soubor poprvé s naprostým přehledem předvedl vystoupení delší 
jak 50 minut. A to byl opravdu důvod k oslavě. Jako správní folklo-
risti jsme roztancovali a rozezpívali celé mikulovského náměstí.

SPT Bzenčan

Bzenecký zpravodaj - čtvrtletník. Vydává město Bzenec (nám. Svobody 73, 696 81 Bzenec, tel.: 518 306 411-13, fax: 518 306 432, e-mail: knihovna@bzenec.cz, 
IČ: 284807, e-mail města: podatelna@bzenec.cz), odpovědná redaktorka: Jitka Navrátilová, povoleno a registrováno pod číslem MK ČR E 12425, 

vydáno nákladem 1.700 ks, uzávěrka příštího čísla je 20. srpna 2017.

Tancujeme vždy a všude,
nejdýl ale v Mikulově


